
Tordas Község Polgármestere
2463. Tordas, Szabadság út 87.
Tel.(fax): 22-467-502,467-655

Meghívó

Értesítem, hogy képviselőtestületünk1998. április 23-án (csütörtökön) 15 órakor ülést tart.

Az ülés helye: Községháza

Napirend:

1.1 Rendőrkapitány beszámolója a közbiztonság helyzetéről

Előadó: Besenyei Csaba r. őrnagy. rendőrkapitány

2./ Polgárőrség tájékoztatója tevékenységéről.

Előadó: Derecskei János polgárőrség vezetője

3.1 Bejelentések, javaslatok.

melynek tárgyalásához meghívom.

Kérem a testületi ülésen való feltétlen megjelenését.

Tordas, 1998. április 15.

\~\f
FarkasJ~
polgármester
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Jegyzőkönyv

Készült: Tordas Község Képviselőtestületének 1998. április 23-án megtartott üléséről.

Az ülés helye: Községháza

Jelen vannak: Cifka János, Farkas János, Fábián Jánosné, Juhász György, Kunsági László,
Dr. Pápai Péter, Rácz József, Turda Sándor, Vasvári Pál képviselők,
Márki Ferenc jegyző
Czifra Zoltán rendőrség körzeti megbizott

Bejelentés nélkül távol maradt: Zémann Géza képviselő.

Besenyei Csaba r. őrnagy

Farkas János polgármester üdvözli a megjelenteket. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes
javaslatot tesz a napírendekre.

Napirend:
1.1 Polgárőrség tájékoztatója tevékenységéről.

Előadó: Turda Sándor a polgárőrség vezetője

2.1 Bejelentések, javaslatok.

A megJúvóban közölt napírendi pontok közül a rendőrség beszámolóját nem javasolja
napirendre tűzní, mert a rendőrkapitány nem jelent meg, távolmaradásáról nem tudunk. E
témát következő ülésünkön tárgyaljuk.

A napírendekre tett javaslatot a rendőrkapitány beszámolójának elhalasztását a
képviselőtestület egyhangúlag elfogadta.

L Napirend tárgyalása

1.1 Polgárőrség tájékoztatója tevékenységéről.

A pénzügyi írásos előteIjesztés mellékelve.

Turda Sándor a polgárőrség vezetője szóbeli kiegészítésében elmondta, hogy a polgárőrség

évek óta jól működik, működőképességét mindvégig megőrizte. A pénzügyi nehézségek
ellenére, kisebb létszámmal ugyan mint indultak, de rendszeresen járőröznek éjszakánként.
A támogatásban a legnagyobb rész az önkormányzaté, de támogatják a szervezetet a területen
lévő intézmények, a szövetkezetek és a vállalkozók is.
A polgárőrséget ért támadások alaptalanok. Az éjszakázók saját idejüket, sokszor saját
gépkocsijukat használják, áldozzák fel.
A postások kisérésére szükség van, még ha gúnyos megjegyzésekkel is illetnek bennünket.
Ennek finanszírozására a Postával tárgyalásban vannak.
Az eseménynapló alapján ismertette az elmúlt év eseményeit, a tett intézkedéseket. Kérte volna
a rendőrség hatékonyabb segítségét is, de nincs kitől.
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Hozzászólások:

Derecskei János elmondja, hogy jónak értékeli azt a szándékot, amellyel egy ilyen szervezet
dolgozik a faluban, és jó látni, hogy ennyien dolgoznak a biztonságért. A polgárőrség motorja
Turda Sándor elnök, aki szervez, mozgósit és pénzt szerez a működéshez. Lehetne a
polgárőrség költségeit csökkenteni, mint pid., a telefonhasználat, az augusztus 20-i költség.
Egy beszámolóban nem lehet mindent leirni, de a tordasi polgárőrség tevékenysége magáért
beszél.

Dr. Sass Oszkár - a szociális otthon jobbára akkor kéri a segítséget, ha valamelyik lakó
elszökik. Ilyenkor mindig segítenek, segitésük maximális.

Cifka János - kell, szükséges a polgárőrség. Egy támogatásból működő egyesület ne költsön
jótékonysági célokra (augusztus 20.) 30.000,- Ft-ot. A támogatásokat a működésre kell
költeni.

Juhász György - a rendőrkapitányságon a minap volt tájékoztató, ahol elmondták, hogy ahol a
polgárőrség rendesen működik nagymértékben csökkent, sőt egyes helyeken megszűnt a
bűnözés. A polgárőrség a faluban szárnyra kepott hírek ellenére nem nevetséges, amikor a
nyugdíjat fizető postásokat kísérik.

Farkas János - elmondja, hogy alapvetően nem a polgárőrök ellen hangzanak el a
megjegyzések. Gyakran látni olyan helyen a polgárőrautót, ahol annak nappal nem kellene lenni
(pid. Érdi piac), egy autó kíséri a pénzt fizető postásokat, de azok a falu két pontján vannak.

Kunsági László - úgy látja a polgárőrség a mai napon arra készült, hogy valaki vagy valakik
ellen védekezni kell. Nem érti miért.
A beszámolóban foglaltak valóban magukért beszélnek. Hibák vannak, amelyeket tudomásul
kell venni, annak kijavításán dolgozni kell, nem pedig a felvetett hibákat állandóan
magyarázzuk. Senki nem akarja a polgárőrséget tönkre tenni, szükség van rájuk éjjel nappal.
Oda kell figyelni az alapvető feladatokra is, mert bizony sokszor van éjszakai kimaradás, és
ilyenkor már betörés is volt. A polgárőrség elsődleges feladata a falu éjszakai biztonsága.

Farkas János polgármester összefoglalójában elmondja, hogy a polgárőrség tájékoztatója arról
győzhetett meg bennünket, hogy szükség van a szervezetre, szükség van az abban munkát
vállaló emberek segítségére.
Arra kell törekednünk, hogy a polgárőrség eredeti funkciójának feleljen meg, új feladatok
pedig akkor kerüljenek fel a munkalapjukra, ha erre mind az emberi, mind az anyagi fedezet
rendelkezésre áll.
A polgárőrség munkája elismerésre méltó, a munkában résztvevőknek pedig köszönet jár.

Több hozzászólás nem volt a képvíselőtestület a tájékoztatót tudomásul vette azzal, hogy
továbbra is kéri a polgárőrség hatékony közreműködését a község éjszakai közbiztonságának
megteremtésében.
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II. Napirend után

Bejelentések, javaslatok

1./ Vezetőkbejelentései

Márki Ferenc jegyző ismertette a képviselőkkel, hogy Császár Péter és Vécsey Attila
martonvásári lakosok azzal az ötlettel álltak elő, hogy a volt pedagógus földek igénybe
vételével egy, a mai építkezésektől, utcáktól eltérő, lakótelepet alakitanának ki, ha
elképzelésüket a képviselőtestület támogatja.
Az igény veendő terület a Köztársaság út végén lévő külterület föld. Szükséges a célok
megismerése, később abelterületi határmódosítás elvégzése.
Császár Péter vállalkozó egy elkészített makett segítségével mutatta be az elképzelést
Elmondta, hogy a lakótelep kimondottan az értelmiség (pedagógus, kutatómérnök, stb.)
igényét elégítené ki, nem a szokványos falusi építési módon történő lakásépítésseI.
E telepen nem lennének kerítések, nagy terekkel rendelkező közterületek alakulnának ki,
állattartás sem férne bele az elképzelésbe.
Kéri a képviselőtestület támogatását elsősorban az elképzelés támogatásában, másodsorban a
belterületi határ rendezésében. E támogatás után a konkrét rendezési tervek készülnének el,
amely alapján a testület még szélesebb körben ismerkedhet meg a tervekkeI.

Hozzászólások

Cifka János - az elképzelés jónak látszik, támogatásra javasolja.

Kunsági László - mennyi pénzbe kerül ez az önkormányzatnak ?

Császár Péter - az önkormányzatnak a kivitelezés nem kerül pénzbe. A területek eladásából
még bevételei is lesz. A tervek kidolgozása után már sokkal többet tudunk mondani, e
megbeszélés legfontosabb feladata az, hogy az önkormányzat támogassa ezt az elképzelést.

Vasvári Pál - ilyen lakóövezetek alakulnak ma Németországban is, nagyon jó elképzelésnek
tartja, de felmerül a kérdés, lesz e rá kereslet

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület a javaslattal egyetértett és egyhangúlag (J igen
szavazattal) az a1ábbí határozatot hozta:

10/1998.(IV.23.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete egyetért azzal, hogy a
tordasi 054 brsz-ú ingatlant az előterjesztés szerint
lakóterületté alakítsák.
E területre rendezési tervet kell készíttetni, majd a
belterületbe vonására a szükséges intézkedést meg kell
tenni.
Az előterjesztökkel a polgármester tartsa a kapcsolatot
úgy, hogy a rendezési terv elkészülte után a kellő

döntéshozatallal a képviselőtestület intézkedni tudjon.
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Márki Ferenc jegyző a továbbiakban ismertette a testülettel, hogy az új szociális otthon épitése
során a gázellátás tervezése felvetette azt a kérdést, hogy az önkormányzat tulajdonában lévő

útban vezetik a gáz nyomvonalát. Ehhez hozzájárulásunkat kérik a tervezők.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( .t igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

11/1998. (IV.23.) sz. határozat

Tordas község Képviselőtestülete hozzájárul ahhoz, hogy
a tulajdonában lévő tordasi 25311 hrsz-ú útban kerüljön
elhelyezésre az új fóvárosi szociális otthont ellátó viz és
gázvezeték.

2.1Képviselők bejelentései

Fábián Jánosné - a falu központjában lévő buszváró és a járda összekötését kéri, mert a fuves
területen való közlekedés balesetveszélyes.

Több bejelentés nem volt a polgármester az ülést befejezettnek nyilvánította

jegyző

kmf

( 1/ f-~tis~)\ .
Farkas János .
polgármester


